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Summary

        
Evaluation of the color of amniotic fluid during amnioscopy is influenced among other factors by the color of the amniotic membranes at the forebag and their permeability to light. In order to assess this factor objectively we determined the color and the spectral transmittance of 94 human amniotic membranes. Prior to birth 26 forebags were marked under amnioscopic control at the presenting portion with a silver nitrate pencil in order to identify this area after birth exactly and enable the composition of the layers of the amniotic membrane at the time of marking to be determined. Of the 26 labelled membranes 15 consisted only of the amnion, i.e. the chorion had ruptured prematurely. 1. The amnion transmits light better than the chorion and with the standard illuminant G shows a mainly non-saturated yellowish color. 2. Amniotic membranes which contained discolored amniotic fluid did not demonstrate a decreased transmittance when compared to amniotic membranes with clear or milky amniotic fluid; however,  they were slightly discolored. 3. Amniotic membranes from premature or at term deliveries are significantly more permeable to light than membranes from overdue placentas. This result may be explained in part by the increased thickness. 4. The transmittance to light is decreased in the amniotic membranes of mothers who had undergone amnioscopy more than five times. 5. The transmittance of the amniotic membrane is inversely proportional to its thickness. Measurements for thickness were done on histologie preparations which had been fixed in glutaraldehyde in order to minimize shrinking and/or swelling. 6. Spectrophotometric measurements of samples of amniotic fluid together with amniotic membranes demonstrated that the amnion did not have a significant influence on the color of the amniotic fluid. 7. The complete membrane influences the color of the amniotic fluid more definitely. Specifically membranes with a decreased transmittance may change the color characteristic of slightly discolored amniotic fluids.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Beurteilung der Fruchtwasserfarbe bei der Amnioskopie wird neben anderen Faktoren auch von der Farbe und Lichtdurchlässigkeit der Eihaut am unteren Eipol bestimmt. Um auch diesen Faktor zu objektivieren, wurden die vorliegenden Messungen durchgeführt. Die Farbe und die spektrale Transmission wurden bei insgesamt 94 menschlichen Eihäuten ermittelt. 26 Vorblasen wurden vor dem Geburtstermin unter amnioskopischer Sicht am unteren Eipol mit einem Silbernitratstift markiert, um den unteren Eipol nach der Geburt genau identifizieren zu können und um den Schichtenaufbau der Eihaut zum Zeitpunkt der Markierung zu erkennen. 15 der 26 Vorblasen bestanden nur noch aus dem Amnion, d. h. das Chorion war schon vorzeitig gesprungen. 1. Das Amnion ist lichtdurchlässiger als das Chorion und zeigt bei der Normlichtart C eine weitgehend ungesättigte gelbliche Farbe. 2. Eihäute, die verfärbtes Fruchtwasser enthielten, zeigten keine Transmissionsminderung im Vergleich zu Eihäuten mit klarem oder milchigem Fruchtwasser, jedoch eine leichte Verfärbung. 3. Eihäute, die vorzeitig oder zum Termin geboren wurden, sind deutlich lichtdurchlässiger als Eihäute von übertragenen Plazenten. Das Ergebnis läßt sich zum Teil mit der stärkeren Dicke deuten. 4. Die Lichtdurchlässigkeit ist gemindert bei Eihäuten, die von einer mehr als 5mal amnioskopierten Mutter stammten. 5.DieTransmission der Eihäute ist umgekehrt proportional der Dicke. Die Dickenmessungen wurden an histologischen Präparaten vorgenommen, die vorher in Glutaraldehyd fixiert wurden, um eine Schrumpfung bzw. Aufquellung weitgehendst zu vermeiden. 6. Spektralphotometrische Messungen von Amnionproben zusammen mit Fruchtwasser ergaben, daß das Amnion die Fruchtwasserfarbe nur unwesentlich beeinflußt. 7. Die Gesamteihaut besitzt einen stärkeren Einfluß auf die Fruchtwasserfarbe, insbesondere Eihäute mit einer verminderten Transmission können den Farbort leicht verfärbter Fruchtwasser verändern.
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